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Dr. Kövér László

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Interpelláció

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. Cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. évi (II. 24. ) OGY határozat 121. § (1) bekezdésére Káslcf
Miklóshoz, az emberi erőforrások miniszteréhez

,,A megbukott reform" címmel

az alábbi interpellációt nyújtom be:

Tisztelt Miniszter Ú1·!

Amikor az egészségügyért felelős előző államtitkár Ónódi-Szűcs Zoltán meghirdette az
egészségügyi reformprogramját 2016-ban, annak egyik pontja az egészségügyi
minimumfeltételek rendszerének átalakítása volt. Történt ez azután, hogy kiderült, vannak
olyan kórházak, amelyek a minimumfeltételek 25%-át sem teljesítik. A tervezett reform
ütemezése úgy nézett ki, hogy elsö körben az emberi erőforrások és eszközök felmérésére kerül
sor, majd második körben ezek alapján meghatározzák, hogy milyen egészségügyi
szolgáltatásokat nyújthatnak az adott intézmények.

Több! mint két évvel az Ónodi-Szűcs Zoltán által meghirdetett reformprogram után a napokban
szemtanúi lehettünk annak, hogy az összeomlás szélére sodródott a Honvédkórház sürgősségi
osztálya. Annak vezetője felmondott, több, mint százan jelentették be, hogy nem hajlandóak
túlórázni, válaszul a ki nem fizetett, túlóráért járó bérekre.

Félő, hogy a Honvédkórházban tapasztaltak, annak ellenére, hogy más a fenntartója, mint a
többi egészségügyi intézmények, nem csak erről a7. egy kórházról, hanem az ország összes többi
intézményéről is tanúsítványt ad. Egy olyan egészségügyi ellátórendszert láttat, amely kapcsán
évente jelentenek be reformokat, amelyet évente újítanak meg, de amelyben érdemi változás az
elmúlt 7 évben gyakorlatilag nem történt.

A sürgősségi betegellátás mellet Ön egy interjúban a kórházi fertőzéseket problémáját nevezte
meg, mint olyan területet, amely esetén nagyon gyorsan szeretnének lépni. Ennek a területnek
kapcsán is alapvető ellentét feszül az Ön álláspontja és az egészségügyért felelős korábbi
államtitkár álláspontja között. Míg ön kiemelt területenként kezeli, addig ö egy olyan
problémának tartotta, amelyről nem is biztos, hogy a parlamentnek egyáltalán beszélnie kellene,
Az előző ciklusban több írásbeli kérdéssel is fordultunk az EMMI-hez, amelyben a kórházi
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fertőzésekről érdeklődtünk, de a végső válasz az volt, hogy ebben a témában a mlnisztérium
nem rendelkezik összefoglaló adatokkal.

A sürgősségi betegellátás hiányos, a kórházi fertőzések helyzete homályos, u
minimumfeltételek átvilágítása elmaradt, az alapellátásból több ezer orvos és nővér hiányzik és
a kórházak folyamatos pénzügyi gondokkal küzdenek, amely következtében a nélkülözés
mértéke olyan magas, hogy sokan már attól félnek, hogy kikapcsolják. a villanyt az
intézményükben.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1. Amikor az Országos Onkológiai Intézet élére került, akkor így fogalmazott:
,,MegörzUnk mindent, ami értékes, és megváltoztatunk mindent, amit kell." Lát Ön
bármi értékesen a minimumfeltételek be nem tartásában?

2. Mikorra ígéri leghamarabb, hogy egy átfogó, részletes és közérthető jelentés készül a
kórházi fertőzések elmúlt 8 évéről?

3. A Fenntartható Fejlődésről szóló Agenda 2030 célul tűzte ki az uegyetemes
egészségügyi hozzáférést, beleértve a költségteher elleni védelmet, a mindenki számára.
elérhető minőségi alapvető egészségügyi szolgáltatásokat, valamint a biztonságos,
hatásos, minőségi és megfizethető alapvető gyógyszereket, illetve védőoltásokat". Ön
szerint mikorra valósíthatóak. meg ezek a célok Magyarországon úgy, hogy ma már
többet költenek a családok az egészségügyre ,,saját zsebből", mint amennyit az állam
költ rájuk?

Budapest, 2018. szeptember 12.

(MSZP)
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